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Folketingets Finansudvalg 

Besvarelse af spørgsmål 197 alm. del stillet af udvalget den 6. maj 2020 
efter ønske fra René Christensen (DF). 
 
Spørgsmål: 
Kan ministeren oplyse om der er virksomheder med misligholdt skatte-
gæld, der har fået udbetalt midler fra hjælpepakkerne? 
 
Svar: 
Det er ikke en betingelse for at opnå retten til kompensation fra kompensa-
tionsordningerne, at virksomheden ikke har nogen skattegæld. Det er dog 
ikke et udtryk for, at der eftergives skattegæld. Virksomhederne skal fortsat 
betale den skat, de måtte skylde staten. 
 
For det første er der tale om midlertidige kompensationsordninger, og den 
kompensation, som virksomhederne modtager, er skattepligtig. Hensigten 
med kompensationsordningerne er at holde hånden under dansk erhvervs-
liv og lønmodtagere for at komme igennem denne svære tid med COVID-
19.  

 
For det andet dækker kompensationsordningerne helt konkrete omkostnin-
ger, fx husleje, nødvendig vedligeholdelse, omkostninger til el og varme 
eller en del af lønnen for medarbejdere, eller tab af omsætning.  Kompen-
sationen dækker endvidere kun delvist virksomhedernes konkrete omkost-
ninger. Det vil sige, virksomhederne tjener ikke penge på kompensations-
ordningerne. Dermed giver kompensationen ikke virksomhederne bedre 
muligheder for at betale deres skattegæld. Pengene fra kompensationsord-
ningerne understøtter derimod job og lønmodtagere på danske arbejdsplad-
ser. 
  
For det tredje er der ikke større risiko for at give kompensation til virksom-
heder med skattegæld i forhold til virksomheder uden skattegæld. Virk-
somhederne skal ikke betale kompensationen tilbage, da der ikke er tale om 
lån. 
 
Endelig har jeg modtaget nedenstående bidrag fra skatteministeren, som 
jeg kan henholde mig til:  
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Offentligt



 

 

 
”På Skatteministeriets område er der lavet en hjælpepakke i form af en 
låneordning for angivet moms og lønsumsafgift, som har til formål at give 
virksomhederne øget likviditet under COVID-19 krisen. Lånet skal tilbage-
betales til Skatteforvaltningen senest den 1. april 2021. Det vil ikke være 
hensigtsmæssigt, hvis der udbetales lån til virksomheder, der i forvejen har 
gæld til det offentlige.  
 
En virksomheds gæld under opkrævning på skattekontoen samt gæld til det 
offentlige, der er under inddrivelse hos Gældsstyrelsen eller af en offentlig 
kreditor er blevet indberettet til Gældsstyrelsens fordringsregister med 
henblik på modregning under opkrævning, modregnes derfor, inden et lån 
udbetales. Herved får virksomheden en rentefri henstand for den del af lå-
nebeløbet, som ikke udbetales, frem til tilbagebetalingstidspunktet for lå-
net. Denne model er bl.a. valgt for at mindske statens risiko for tab ved 
ordningen, samt for at ordningen systemteknisk kan understøttes i Skatte-
forvaltningen, således at lån som udgangspunkt kan udbetales inden for 5 
bankdage fra ansøgningstidspunktet.” 
 
I forhold til de etablerede garantiordninger for pengeinstitutters m.fl. drifts-
kreditter til virksomheder ramt af konsekvenserne af COVID-19 kan jeg 
oplyse, at det ikke er en betingelse for garantistillelse, at virksomheden ikke 
har skattegæld. Men det er en forudsætning for at opnå statsgarantien, at 
der gennemføres en kreditvurdering i det långivende pengeinstitut, og at 
pengeinstituttet på den baggrund er villig til at påtage sig som hovedregel 
30 pct. af den samlede risiko ved långivningen. Dermed sker der en mar-
kedstest af, om virksomheden vurderes at kunne møde sine samlede frem-
tidige gældsforpligtelser, herunder også eventuelle forpligtelser i forhold 
til skattegæld, førend der stilles statsgaranti for et lån.  
 
Med hensyn til hjælpepakkerne på kulturområdet må jeg henvise til kultur-
ministeren.  
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Simon Kollerup 
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